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عملکرد دولت و توقع مجلس

قطر و یک برنامه تاثیرگذار 

سفر رئیس جمهور به ترکمنستان 
دعوت  به  کشورمان  رئیس جمهور 
رئیس جمهور ترکمنستان و به منظور شرکت 
در ششمین اجلاس سران کشورهای حاشیه 
خزر، چهارشنبه به عشق آباد سفر می کند. 
سید ابراهیم رئیسی چهارشنبه )8 تیر( در راس 
هیاتی عالی رتبه از مقامات سیاسی و اقتصادی 
کشورمان، برای شرکت در ششمین اجلاس 
سران کشورهای حاشیه خزر به ترکمنستان 
سفر می کند. رئیس جمهور در این سفر علاوه بر 
شرکت و سخنرانی در اجلاس سران کشورهای 
حاشیه خزر، با روسای جمهور کشورهای حاضر 

در اجلاس نیز دیدار و گفت وگو خواهد داشت. 

نامه  مطهری به قالیباف 
نماینده گرمسار و عضو کمیسیون اجتماعی 
مجلس در نامه ای به قالیباف، رئیس مجلس 
خواستار صیانت از جایگاه مجلس شد. اردشیر 
مطهری در نامه ای به محمدباقر قالیباف رئیس 
مجلس شورای اسلامی، خواستار صیانت از 
جایگاه مجلس شورای شد. متن نامه نماینده 
گرمسار به رئیس مجلس به شرح زیر است:  طی 
روزهای اخیر خبرگزاری های معتبر خبر دادند 
که دو نفر از استیضاح کنندگان وزیر صمت، 
درخواست معامله شخصی و انتصاب افراد خود 
در برخی شرکت های وابسته وزارت صمت را 
داشته اند. من در مقام قضاوت نیستم که ماجرا 
چه بوده است اما از جنابعالی درخواست دارم در 
جهت صیانت از جایگاه مجلس شورای اسلامی 
موضوع را شفاف و به اطلاع مردم و نمایندگان 
برسانید. چنانچه اثبات شود این اتفاق رخ داده 
است، درخواست برخورد قانونی و جدی و قاطع 

با عوامل آن را دارم. 

 پیام وزیر اطلاعات 
به رئیس اطلاعات سپاه

وزیر اطلاعات طی پیامی انتصاب سردار 
محمد کاظمی به ریاست سازمان اطلاعات سپاه 
را تبریک گفت. حجت الاسلام والمسلمین سید 
اسماعیل خطیب، وزیر اطلاعات در پی انتصاب 
سردار سرتیپ پاسدار »محمد کاظمی« به 
ریاست سازمان اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی پیامی صادر کرد. در متن این پیام آمده 
است: انتصاب آن برادر عزیز را به سمت ریاست 
سازمان اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
صمیمانه تبریک می گویم و موفقیت روزافزونتان 
را از درگاه خداوند سمیع و بصیر مسئلت می کنم. 
ان شاءا... در پرتو فرامین حکیمانه فرمانده معظم 
کل قوا حضرت امام خامنه ای )مدظله العالی( و 
تجارب ارزشمندتان شاهد ارتقای امنیت پایدار 
و ذلتّ دشمنان ایران اسلامی باشیم. استمرار 
همکاری و هم افزایی سربازان گمنام امام زمان 
)عجل ا... تعالی فرجه الشریف( در وزارت اطلاعات 
و شورای هماهنگی اطلاعات را فعال تر از همیشه 

اعلام می دارم. 

 ناصر کنعانی 
سخنگوی وزارت خارجه شد

سعید خطیب زاده اعلام کرد که از هفته آینده 
ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه 
خواهد شد. سعید خطیب زاده سخنگوی دستگاه 
دیپلماسی در نشست خبری دیروز خود اعلام 
کرد که امروز آخرین جلسه ماموریت او در 
جایگاه سخنگویی دیپلماسی ایران است و 
از هفته آینده ناصر کنعانی سخنگوی وزارت 
امور خارجه خواهد شد »ناصر کنعانی«رئیس 
دفتر حفاظت منافع جمهوری اسلامی ایران 

در مصر بود. 

 واکنش کاخ سفید 
به پرتاب ماهواره بر ذوالجناح

یک  سخنگوی کاخ سفید در واکنش به پرتاب 
ماهواره بر ذوالجناح توسط ایران گفت، آمریکا از 
پرتاب ماهواره بر در روز یکشنبه باخبر است و 
این اقدام ایران را »غیرمفید و بی ثبات کننده« 
تلقی کرد. این سخنگوی کاخ سفید همچنین 
گفت که دولت آمریکا نسبت به استفاده از 
تحریم ها و اقدامات دیگر در زمینه ممانعت از 
توسعه های بیشتر برنامه موشک های بالستیک 
ایران تعهد دارد. ند پرایس، سخنگوی وزارت امور 
خارجه آمریکا نیز پیش تر در پاسخ سوالی درباره 
آماده سازی ایران در ماه اخیر برای پرتاب این 
ماهواره بر، به خبرنگاران گفته بود که آمریکا از 
ایران می خواهد از وضع موجود تنش زدایی کند. 

 نفت ایران 
باید به بازار جهانی بازگردد

فرانسه  یک مقام دفتر ریاست جمهوری 
خواهان بازگشت نفت ایران به بازارهای جهانی 
شد. خبرگزاری فرانسه روز دوشنبه به نقل از 
یک مقام دفتر امانوئل مکرون، رئیس جمهور 
فرانسه نوشت که پاریس خواهان بازگشت نفت 
ایران و ونزوئلا به بازارهای جهانی است. این 
مقام همچنین اعلام کرد که فرانسه می خواهد 
سازوکاری آماده شود تا قیمت نفت به تولید نفت 
روسیه محدود نباشد. با آغاز جنگ اوکراین و 
اعمال تحریم های گسترده غرب علیه روسیه، 
قیمت حامل های انرژی در بازار جهانی افزایش 
یافت؛ مساله ای که کشورهای اروپایی به عنوان 
مصرف کنندگان عمده نفت و گاز صادراتی 

روسیه را با مشکل مواجه کرد. 

خبـــر

سید مصطفی هاشمی طبا
فعال سیاسی

مجید مرادی
تحلیلگر مسائل سیاسی 

رئیس قوه قضائیه: 

وظیفه خود می دانم با تمام توان به کمک قوه مجریه بیایم
    تقویت قوه قضائیه از لحاظ نیروی انسانی و اداری به نفع مجلس و دولت خواهد بود

آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه اظهار داشت: 
اگر مردم بدانند کارگزاران نظام برای آن ها، 
برای تحقق عدالت، عدالت اجتماعی و فراهم 
کردن بستر جهت رشد دنیا و آخرت آن ها 
تلاش می کنند، تردید نکنید که مردم پشت سر 
کارگزاران نظام خواهند بود. امروز وظیفه خود 
می دانم با تمام توان به کمک قوه مجریه بیایم. 
می دانم اگر دولت در برنامه هایش موفق باشد 
قوای قضائیه و مقننه هم موفق خواهند بود. 
مسئولیت قوه مجریه با مسئولیت قوه قضائیه 
قابل مقایسه نیست. حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای با بیان اینکه امروز وظیفه خود 
می دانم با تمام توان با مجلس انقلابی تشریک 
مساعی داشته باشیم تا با کمک هم قوانین 
متناسب با زمان، متناسب با خدمت به مردم 
و متناسب با مقابله با نقشه های دشمن تدوین 
کنیم، گفت: وظیفه خود می دانم با همکاری 
تمام نیروهای نظامی، انتظامی و امنیتی 
آرامش، رفاه و امنیت مردم را تامین کنیم. 
باور دارم تقویت قوه قضائیه از لحاظ نیروی 
انسانی و اداری به نفع مجلس و دولت خواهد 
بود. تقویت قوه قضائیه می تواند به منویات قوه 

مجریه کمک کند. تقویت قوه قضائیه می تواند 
موجب اجرای بهتر قوانین مجلس شود. رئیس 
دستگاه قضا همچنین بر نقش و مسئولیت قوه 
قضائیه در حفظ و ارتقاء امنیت و آرامش مردم و 
جامعه در نتیجه همکاری و تعامل با دستگاه ها 
و نیروهای امنیتی، نظامی و انتظامی اشاره 
کرد. رئیس عدلیه تصریح کرد: تقویت قوه 
قضائیه سبب می شود این قوه با توان بیشتری 
در جهت گسترش عدالت و کمک به دولت 
گام بردارد و دستگاه قضائی با تقویت شدن 
می تواند حمایت بیشتری از ناحیه مردم برای 
نظام به دست آورد. محسنی اژه ای تاکید کرد: 
قوه قضائیه در نتیجه تقویت شدن می تواند با 
اهتمام و توان بیشتری در راستای نظارت بر 
حُسن اجرای قوانین مصوب مجلس گام بردارد. 
رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه چنانچه ارزش و 
جایگاه کار ستاندن حق مظلوم از ظالم و صدور 
و اجرای یک حکم بر اساس عدالت را درک 
کنیم، مشکلات، محدودیت ها و سختی ها 
برایمان آسان خواهد شد، گفت: اگر کار در 
دستگاه قضا را صرفا به عنوان یک شغل نگاه 
کنیم یک نوع خدمت رسانی ارائه می دهیم و 

چنانچه با نگاه کمک به هدف انبیاء الهی که 
تحقق و گسترش عدالت و کسب رضایت 
خداوند متعال است به کار خود بنگریم، شکل 
دیگری از خدمت رسانی را ارائه خواهیم داد. 
رئیس دستگاه قضا با اشاره به حجم و تنوع 
بسیار زیاد کار در دستگاه قضا و انتظارات و 
توقعات جامعه و مسئولان از این دستگاه، 
گفت: چنانچه رویه کار در قوه قضائیه طبق 
روال سالیان اخیر باشد، استمرار این شرایط 
برای مدت طولانی بسیار سخت و دشوار 
خواهد بود. محسنی اژه ای با بیان اینکه یکی 
از وجوه عدالت آن است که ما با مجموعه خود 
در دستگاه قضائی نیز به عدالت رفتار کنیم، 
عنوان کرد: چنانچه به این نکات توجه نشود، 
به خود عدالت آسیب خواهد رسید. رئیس 
قوه قضائیه در همین راستا از تمام مدیران و 
مسئولان دستگاه قضائی خواست در راستای 
متناسب سازی حجم و تنوع کار عدلیه با عِده و 
عُده کنونی قوه قضائیه، دیدگاه ها و نقطه نظرات 
خود را به معاون اول دستگاه قضا، دادستان 
کل کشور و سایر مدیران ستادی قوه قضائیه 

انتقال دهند. 

مشخص نیست که هدف مجلس از اقدامات اخیر در 
قبال دولت و طرح استیضاح برخی وزرا چیست. اما آنچه 
مسلم است به نظر می رسد که مجلس به دنبال یک معجزه 
از سوی دولت است. دولت هم البته ابتدا به نوعی  وعده داد 
که مسائل و مشکلات کشور را به راحتی حل و فصل می کند. 
در حالی که مسائل و مشکلات در ایران که فقط مربوط به 
آقای روحانی نیست؛ بلکه راجع به عملکرد همه  دولت های 
گذشته است. طوری نیست که نه این دولت یا هر ابر دولت 
دیگری قدرت حل کردن آن را از طرق معمول داشته 
باشد. یعنی هم ما تحریم باشیم، هم همسایگانمان علیه 
کشورمان توطئه کنند؛ و فکر کنیم که به راحتی می توانیم 
مسائل را حل کنیم در نهایت به اینجایی که در حال حاضر 
ایستاده ایم خواهیم رسید. پیش از این نیز گفته ام که این 
کابینه تفاوتی با سایر کابینه های دیگر  ندارد. برخی از وزرا 
افراد توانمندی هستند و عده ای نیز  کم تجربه. اکنون مثلا 
انتقادات روی وزیر صمت است.  این همه بار بازرگانی و 
صنعتی و کمبود برق و... را که نمی توان یک جا حل کرد. 
در نتیجه نه وزیر فعلی صمت بلکه هیچ کس دیگری نیز در 
جایگاه این وزارت قرار بگیرد نمی تواند حل کند. مثلا وزارت 
راه و مسکن را سال ها پیش با وزارت مسکن ادغام کردند در 
حالی که خود وزارت راه داستان بزرگی دارد. ترابری زمینی، 
هوایی، دریایی یا خود وزارت مسکن که به سیاست گذاری 
مسکن و بازسازی مسکن می پردازد وزارتخانه جداگانه ای را 
طلب می کند. اینکه دولت وعده داده که سالی یک میلیون 
خانه می سازیم به شرط تحقق؛ راه ها، راه آهن و خطوط 
هواپیمایی را چه خواهد کرد. معلوم است که نمی توانند 
حل کنند. البته که منابع نیز به آن میزان نیست که بخواهند 
ریخت و پاش کنند. بنابر این شرایط طوری نیست که دولت 
بتواند تمام مسائل را حل کند. لذا این توقع مجلس از دولت 
که بخواهند مسائل کشور را به راحتی حل و فصل کند توقع 
منطقی نیست. برای اینکه  مشکلات بیش از آن است که 

یک قوه به تنهایی بتواند از پس امور برآید. 

شاید یکی از سوالات اساسی این است که همسایه ای 
همچون قطر تا چه میزان می تواند در زمینه های مختلف با 
ایران ارتباط برقرار کند یا تبدیل به رقیب شود. قطر دوست 
ماست و همسایه ای که دوست باشد غنیمت است اما برای 
قطر میدان های گازی مشترک با ایران غنیمت است. در 
این میان باید به یک تعریف نیز توجه داشت. در یک تعریف 
خاص همه دولت های متجاوز و زورگو مانند آمریکا استکبار 
جهانی است.. موضع بی طرفانه ایران در برابر جنگ اوکراین 
هم با هدف تامین منافع ایران بود. توجیه نظام جمهوری 
اسلامی که هدف از اتخاذ این موضع را دور نگه داشتن 
کشور از آسیب های احتمالی می داند قابل درک است. از 
سوی دیگر اما در میان همسایگان نیز باید به نکاتی توجه 
داشت. یکی از این همسایگان قطر است که چندین قرارداد 
با شرکت های بزرگ اروپایی مانند توتال بسته است تا با 
استخراج گاز از این میدان مشترک امنیت انرژی اروپا را 
فراهم کند تا اروپا گرفتار  تحریم گازی روسیه نشود. در 
حقیقت قطر می کوشد تا سلاح یا اهرم انرژی روسیه را 
کم اثر کند. ایران هم وضعیتی مشابه قطر دارد همراه با 
مزایایی بیشتر. ما باید از این فرصت بهره بگیریم. علاوه 
بر نسل کنونی که از برخی مشکلات رنج می کشد در برابر 
نسل های آینده هم مسئولیم و باید برای آنان ترکه ای 
بگذاریم. پیش از فکر کردن به افزایش جمعیت باید به فکر 
اقتصاد جمعیتی بود که افزوده خواهد شد. ایران اکنون یکی 
از پایین ترین نرخ رشد جمعیت را در دنیا دارد. علتش هم 
روشن است. همان گونه که دست نامرئی بازار به تعبیر آدام 
اسمیت نرخ کالاها را تعیین می کند هوش نامرئی مردم هم 
نرخ رشد جمعیت را تعیین می کند. به همین علت است 
که بزرگ ترین نیروی استکبار، فقر قلمداد می شود.  اگر ما  
مشکلات اقتصادی و فقر را کنار زدیم مردم خودشان دلیری 

فرزند آوری خواهند داشت. 

ویــــژه
وزیر امور خارجه: 

 سند جامع همکاری های بلندمدت ایران
- ترکیه محور اصلی سفر به آنکارا است

آرمان ملی: وزیر خارجه کشورمان با اشاره به سفرش به ترکیه 
و دیدار با مقامات ارشد این کشور، گفت: یکی از محورهای رایزنی 
در این سفر موضوع سند جامع همکاری های بلندمدت بین دو 
کشور است.  حسین امیرعبداللهیان عصر روز دوشنبه در هنگام 
ورود به ترکیه در جمع خبرنگاران در ارتباط با اهداف سفر خود به 
آنکارا تصریح کرد: در شروع کار دولت سیزدهم آقای چاووش اغلو 
وزیر خارجه ترکیه به تهران سفر کردند. در این سفر در ارتباط با 
موضوعات متنوعی گفت وگو کردیم، از جمله اینکه توافق کردیم 
سند جامع همکاری های بلندمدت بین دو کشور را آماده کنیم و 
بعد از نهایی شدن به امضای مقامات دو کشور برسد. این دیپلمات 
عالی رتبه کشورمان افزود: امروز در آنکارا هستم که علاوه بر 
رایزنی در مورد پرونده های مختلف دو جانبه در ارتباط با سند 
جامع همکاری بلند مدت بین دو کشور نیز رایزنی و گفت وگو 
کنیم. تمرکز اصلی روی این مساله است. امیرعبداللهیان ادامه داد: 
با استفاده از حضور در ترکیه علاوه بر دیدار با آقای چاووش اغلو، با 
دیگر مقامات این کشور نیز رایزنی و گفت وگو می کنیم و امیدواریم 
گفت وگوهای خوب و نتیجه بخشی با آقای اردوغان داشته باشیم. 

آرمان ملی: شاید هیچ یک از طرفین برجام 
فکرش را هم نمی کردند که پس از صدور قطعنامه 
ضد ایرانی علیه کشورمان باز هم فضا برای احیای 
برجام و از سر گیری مذاکرات فراهم باشد. اما 
روند امور به سمت و سویی رفت که در کمترین 
زمان ممکن این اتفاق افتاد و در پی سفرهای 
دیپلماتیک به تهران و گعده جوزپ بورل، 
انریکه مورا و راب مالی در بروکسل فضا برای 
از سرگیری مذاکرات فراهم شد. چنانکه اگر 
نظری به صحبت های وزیر امور خارجه کشورمان 
در نشست مطبوعاتی با سرگئی لاوروف وزیر 
خارجه روسیه و نشست خبری با جوزپ بورل 
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا بیندازیم 
به وضوح می بینیم که ایران آمادگی کامل خود 
را برای از سرگیری مذاکرات اعلام کرده و بورل 
نیز از عزم سایر طرفین به ویژه آمریکایی ها برای 
از سرگیری مذاکرات در جهت احیای برجام خبر 
داده است. موید این نکته را نیز می توان توئیت 
اخیر انریکه مورا هماهنگ کننده مذاکرات 
برجام دانست که با اشاره به دیدار با راب مالی از 
تضمین آمریکایی ها برای از سرگیری مذاکرات 
و احیای برجام خبر داد. این در حالی است که 
طی روزهای گذشته نیز صحبت  هایی پیرامون 
محل بعدی مذاکرات به گوش می رسد و دیگر 
وین مقصد مذاکره کنندگان نخواهد بود بلکه 
آنطور که شواهد و قرائن نشان می دهند باید 
منتظر حضور مذاکره کنندگان در دوحه قطر 
باشیم.  چه اینکه یک منبع آگاه در وزارت خارجه 
قطر به »میدل ایست نیوز« خبر داد که دور تازه 
مذاکرات هسته ای برای احیای توافق هسته ای 
در قطر برگزار خواهد شد. این در حالی است که 
روز گذشته سخنگوی وزارت امور خارجه در مورد 
موعد برگزاری مذاکرات اظهار داشت: »زمان 
برگزاری مذاکرات در مورد مسائل باقی مانده 
برای لغو تحریم ها در یکی از کشورهای حاشیه 

خلیج فارس قطعی شده و ان شاء ا... این مذاکرات 
در هفته جاری برگزار می شود.« . 
  خروج برجام از بن بست؟

در دو ماه گذشته فضایی سرد بر حوزه 
همه  تقریبا  و  بود  افکنده  سایه  دیپلماسی 
تحلیل ها به یک نتیجه واحد منتهی می شد که 
گویا مذاکرات وین و احیای برجام به بن بست 
رسیده است. اقدام خارج از منطق و غیر سازنده 
رافائل گروسی، مدیرکل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی در تهیه و تدارک یک قطعنامه ضد ایرانی در 
شورای حکام نیز موید این جمع بندی بود. با این 
همه پس از واکنش تند ایران نسبت به قطعنامه 
شورای حکام و ابراز نگرانی های کشور های 
اروپایی و سایر طرف های توافق هسته ای ایران 
نسبت به ناکام ماندن و از بین رفتن برجام، مجددا 
تحرکات جدیدی در این عرصه اتفاق افتاد که از 
آن جمله می توان به سفر سرگئی لاوروف وزیر 
امور خارجه روسیه و بلافاصله پس از آن سفر 
جوزف بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه 
اروپا به تهران اشاره کرد. حائز اهمیت اینکه 
این سفر ها با سفر مصطفی الکاظمی نخست 
وزیر عراق به تهران معنی دیگری خواهد داشت 
خصوصا اینکه وی پیش از عزیمت به تهران هم 
اکنون در سفری رسمی به عربستان سعودی رفته 
است. مصطفی الکاظمی در مذاکرات اخیر میان 
ایران و عربستان نقشی میانجی گر بازی کرده 
است و این احتمال می رود که در حوزه مرتبط با 
ایران ـ عربستان نیز تحولات تازه ای در راه باشد. 
در واقع به گفته برخی ناظران، سفر مصطفی 
الکاظمی نخست وزیر عراق به تهران می تواند 
حامل نشانه ای از پیشرفت گفت وگو های ایران 
و عربستان و بیانگر جریان خون تازه به رگ های 
دیپلماسی باشد. در همین حال پیش از سفر بورل 
به ایران، انتشار خبری مبنی بر دستور جو بایدن 
رئیس جمهور آمریکا برای لغو ممنوعیت صدور 

ویزا برای آن دسته از شهروندان ایرانی که در 
سپاه پاسداران خدمت کرده اند از سوی ناظران 
به عنوان سیگنالی مثبت در راستای تقویت 
مذاکرات احیای برجام تلقی شده است. آنچه 
مشخصا می توان از اظهارات مقامات ایرانی و 
اروپایی پس از دیدار بورل از تهران دریافت اینکه 
مقرر شده است مذاکراتی میان ایران و آمریکا با 
واسطه یک طرف ثالث برگزار شود. این می تواند 
به معنی احیای برجام و یا حتی آغاز یک روند تازه 
باشد که هدف آن با احیای برجام یکی خواهد بود 
و آن چیزی نیست جز رفع تحریم های ایران. در 
همین خصوص مسئول سیاست خارجی اتحادیه 
اروپا گفته است که مذاکرات میان ایران، اتحادیه 
اروپا و آمریکا در وین برگزار نخواهد شد چرا که 
گفت وگو ها در قالب 4+1آمریکا نیست. جوزپ 
بورل نیز در این خصوص اعلام کرد احتمالا این 
گفت وگو ها در جایی نزدیک تر به خلیج فارس و 
به صورت مشخص تر در یک کشور حاشیه خلیج 
فارس برگزار می شود، جایی که اذهان را متوجه 
قطر می کند که از قضا اخیرا نقش پررنگی در 
تبادل پیام میان تهران و واشنگتن داشت. این 
موضوع، اذهان را به اهمیت نقش معادلات 
منطقه ای و شاید محوریت آن در ادامه مذاکرات 

سوق می دهد. 
  سفر رابرت مالی و علی باقری به قطر 

در حالی که قرار است در هفته جاری مذاکرات 
احیای برجام بین ایران و آمریکا به صورت 
غیرمستقیم و با تسهیل گری اتحادیه اروپا در 
یکی از کشورهای حوزه خلیج فارس برگزار 
شود، خبرگزاری »رویترز« به نقل از یک منبع 
مطلع گزارش داد: انتظار می رود »رابرت مالی« 
نماینده ویژه آمریکا در امور ایران دوشنبه )۲۷ 
ژوئن( وارد دوحه شود و با وزیر خارجه قطر دیدار 
کند. رویترز در ادامه به نقل از یک مقام ایرانی 
مدعی شد که »علی باقری« مذاکره کننده ارشد 
هسته ای جمهوری اسلامی ایران هم »برای 
گفت وگو ۲8 و ۲۹ ژوئن )هفتم و هشتم تیر( در 
دوحه خواهد بود.« در همین حال یک منبع آگاه 
در وزارت خارجه در گفت وگو با تسنیم اعلام کرد 
که معاون سیاسی وزارت خارجه امروز به دوحه 

سفر خواهد کرد. 

»آرمان ملی« فعل و انفعالات پیرامون توافق هسته ای را بررسی می کند

بــرجام در مسیر احیـــا
    رابرت مالی دیروز به قطر رفت ؛ باقری امروز می رود

آرمان ملی: رئیس جمهور در همایش سراسری 
قوه قضائیه با حضور سران قوا، ضمن تبریک هفته 
قوه قضائیه به مدیران و کارکنان و قضات پرتلاش 
دستگاه قضائی و گرامیداشت یاد شهدای هفتم تیر 
و شهید مظلوم دکتر بهشتی گفت: جریان نفاق با 
پشتیبانی نظام سلطه تصمیم داشت جبهه انقلاب، 
جریان انقلاب و نمادهای انقلاب را ترور فیزیکی 
یا ترور شخصیت کند. آیت ا... سید ابراهیم رئیسی 
با تشریح وقایع دهه ۶۰ گفت: منافقین چقدر 
در این سال ها ترور شخصیت کردند. چهره هایی 
را که نماد انقلاب، مجاهدت و ایستادگی بودند 
با پخش شایعات و تهمت زدن ها و افتراها مورد 
حمله قرار دادند و می خواستند آنها را به حاشیه 
ببرند. به قدری به شهید بهشتی اهانت کرده 
بودند که امام خمینی)ره(، فرمودند »آنچه بیش 
از شهادت شهید بهشتی مرا آزرده خاطر می کند، 
مظلومیت او بود.« وی در مورد تخریب های جریان 
نفاق در سال های ابتدایی انقلاب، تصریح کرد: آنها 
می خواستند جریان انقلاب را به حاشیه برانند و 
زمینه تسلط دوباره نظام سلطه را در این کشور 
فراهم کنند، اما خداوند انقلاب را بر آنها پیروز 
کرد. رئیس جمهور در این باره ادامه داد: در این 
4۰ سال در کشور هر حادثه ای اتفاق افتاد و هر 
فتنه ای ایجاد شد، رد پای جریان نفاق در آن 
دیده می شود. جریان نفاق همواره با پشتوانه 
نظام سلطه سعی کرده شیطنت های خود را 

ادامه دهد، اما موفق نشدند و نخواهند شد. دکتر 
رئیسی با تأکید بر اینکه میراث و راه نورانی شهید 
بهشتی ادامه خواهد داشت، به تلاش های ایشان 
برای ساختارسازی در نظام اسلامی اشاره کرد 
و اظهار داشت: ما ساختارسازی موجود در نظام 
اسلامی را از فکر، اندیشه و قلم شهید بهشتی و از 
بزرگان مجلس خبرگان اول داریم و باید قدردان 
زحمات آنها باشیم. رئیس جمهور با تجلیل از 
خدمات کارکنان و قضات قوه قضائیه، تصریح 
کرد: بسیاری از کارکنان این قوه بی نام و نشان 
و خالصانه در نقاط مختلف کشور برای امنیت و 
عدالت تلاش می کنند. رئیسی همچنین با تجلیل 
از زحمات و خدمات حجت الاسلام محسنی 
اژه ای در قوه قضائیه، اظهار داشت: گفتمانی که 
باید در قوه قضائیه و کلیت نظام دنبال شود، 
حفظ و ارتقای اعتماد اجتماعی است تا امید 
مردم به نظام و دستگاه عدلیه روز به روز بیشتر 
شود و به دنبال ارتقا و اجرای سند تحول باشیم. 
وی با تأکید بر اینکه جامعه اسلامی بر مبنای 
عدالت، عقلانیت، معنویت و اخلاق پایه ریزی شده 
است، گفت: قانون عادلانه به دست مجریان عادل 
اجرا می شود. در دین اسلام بعد از توحید هیچ 
مقوله ای به گستردگی عدالت وجود ندارد. عدالت 
یک امر گسترده و فراگیر در همه حوزه ها است. 
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود 
در تشریح و تعریف فساد گفت: هر گاه امری از 

اعتدال خارج شود، تبدیل به فساد می شود و ضد 
عدالت خواهد شد. وظیفه همه در دستگاه های 
اجرایی، تقنینی و قضائی اجرای عدالت است 
و در این مسیر شناخت حق، گرایش به حق و 
ایستادگی بر حق بسیار مهم است. رئیس جمهور 
افزود: زمان روش ها را تغییر می دهد، اما ارزش ها 
همواره ثابت است. باید بر ارزش ها پافشاری کنیم 
و بدانیم نیاز جامعه چیست و متناسب با آن نقش 
ایفا کنیم. . آیت ا... رئیسی با تأکید بر اینکه اجرای 
عدالت هیچ سازگاری با فقر، فساد و تبعیض ندارد، 
گفت: اگر عدالت در اقتصاد اجرا شود، شاهد به 
حاشیه رفتن فقر خواهیم بود. رئیس جمهور با 
تأکید بر لزوم پیشگیری از وقوع جرم در کشور، 
گفت: همه دستگاه ها در کشور در پیشگیری از 
جرم نقش و مسئولیت دارند. تمام تصمیمات 
در کشور باید در راستای کاهش ناهنجاری ها 
 و رشد هنجارهای فرهنگی و اجتماعی باشد. 
آیت ا... رئیسی با قدردانی از نظرات کارشناسی 
دیگر قوا، گفت: دولت نظرات مجلس و قوه 
قضائیه را کمک به خود می داند و از آن استقبال 
می کند. دکتر رئیسی با تأکید بر ضرورت انسجام 
تمام قوا گفت: رمز موفقیت ما انسجام تمام 
قوا، نیروهای مسلح و همه خدمتگزاران تحت 
زعامت رهبر معظم انقلاب است. در قوای سه گانه 
تصمیم گرفتیم گرفتار حاشیه ها نشویم و به متن 

بپردازیم. 

آینده مذاکرات 
منوط به تصمیمات 
آمریکایی هاست 

مشاور تیم مذاکره کننده ایران در 
وین درخصوص انتقال احتمالی محل 
مذاکرات به قطر گفت: ایران قطر را 
به عنوان کشوری برای میزبانی از 
مذاکرات انتخاب کرد زیرا این کشور 
دوست ما است. محمد مرندی گفت: از 
سرگیری مذاکرات هسته ای به معنای 
نزدیک شدن به احیای توافق نیست 
زیرا توافق اکنون در گرو اراده آمریکا 
است و امضای توافق منوط به برداشتن 
تحریم ها و دادن تضمین قابل قبول به 
ایران است. ایران باید تضمین هایی 
به دست آورد تا مطمئن شود که آمریکا 
دیگر نمی تواند به راحتی کار قبلی خود 
را تکرار کند. مرندی در پاسخ به این 
سوال که آیا از سرگیری مذاکرات به 
این معناست که آمریکا تصمیم خود 
در مورد مسائل مورد اختلاف را گرفته 
است، تاکید کرد که  آمریکایی ها هنوز 
تصمیمات لازم را اتخاذ نکرده اند. وی 
درخصوص آینده مذاکرات گفت که 
آینده مذاکرات منوط به تصمیمات 
آمریکایی ها است زیرا دولت ایران 

جدیت خود را ثابت کرده است. 

رئیس جمهور: 

جامعه با اجرای عدالت قوام می یابد
    رمز موفقیت نظام انسجام قوا تحت زعامت رهبر معظم انقلاب است 

اساس فعالیت هایمان، خنثی 
سازی تحریم هاست

رئیس مجلس گفت: طبق فرمایش 
رهبر معظم انقلاب در بیانیه گام دوم 
انقلاب، باید از برداشتمان از الگوی 
حکومت علوی به سمت زمینه سازی 
کنیم.  حرکت  مهدوی  حکومت 
محمدباقر قالیباف افزود: امروز هر 
سه قوه مصمم هستند تا با هماهنگی، 
همدلی و هم افزایی از فرصت به دست 
آمده اقدام به اجرای وظایف خود 
کنند؛ به ویژه انجام این اقدامات در 
حالی است که برای برنامه ریزی 
برنامه هفتم نیز در تلاش هستیم. 
قالیباف بیان کرد: بر این باوریم که با 
نگاه خنثی سازی تحریم و رفع تحریم 
در حال انجام وظایفمان هستیم و 
اساس فعالیت هایمان، خنثی سازی 
تحریم ها است. با رویکرد ظرفیت و 
امکان مادی که در کشور وجود دارد، 
مصمم هستیم تا بتوانیم کارها را پیش 
ببریم و مردم ثمره این اقدامات را در 
زندگی و سفره هایشان لمس کنند. 
امروز هر سه قوه مصمم هستیم با 
همدلی و هم افزایی از این فرصت در 
زمانی که در حال برنامه ریزی برای 

برنامه هفتم هستیم استفاده کنیم. 

جراحی اقتصادی 
ضرورت دارد

نماینده مردم تهران در مورد 
وضعیت معیشتی مردم، گفت: ما 
تاکید داریم که جراحی اقتصادی 
ضرورت دارد و از نظر منطقی هم 
استدلال  آن  بر  نمی تواند  کسی 
منفی داشته باشد. باید اجرایی شود 
و اگر نشود خسارت های زیادی را بر 
سرمایه های ملی ما وارد می کند. از ارز 
ترجیحی کسانی استفاده می کردند 
که اصلا نباید استفاده می کردند و به 
ما ربطی نداشتند. مصطفی میرسلیم 
با بیان این مطلب گفت: حذف ارز 
4۲۰۰ضرورت داشت اما در مورد 
اجرای آن باید به چند نکته توجه 
کرد اجرای این کار در کوتاه مدت 
ممکن است به نفع برخی افراد که 
کالا و خدمات به مردم عرضه می کنند 
نباشد و اینها به شکلی کارشکنی 
می کنند باید با بازرسی هایی که به 
کمک اصناف و دولت انجام می شود 
جلوی این افراد گرفته شود. جایی 
برای اینکه بخواهیم اجازه بدهیم 
این افراد در صحنه باشند که خیانت 

صورت گیرد وجود ندارد. 


